
 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-05-28 

nr 5/2020 
 

  
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

Sammanträde torsdagen den 28 maj 2020 klockan 18:30 – 20:30 Enskede-Årsta-
Vantörs stadsdelsförvaltning, Slakthusplan 8A, Johanneshov 

  
 Ledamöter 
Gustav Johansson (M) ordförande 
Veronica Palm (S) vice ordförande 
Henrik Virro (M) 
Erika Wing (M) 
Jonas Nilsson (M) 
Urban Rybrink (L) 
Ola Gabrielson (MP) 
Christina Peterson (C)  
Bo Hansson (S) 
Gisela Norrman (S  
Hassan Jama (V) 
Lena Rydblom (V) 
Tobias Karlsson (SD) 

  
   
   
   
   

   
   

   
   

  
 
 
 

 Tjänstgörande ersättare 
Nickie Excellie (MP) tjänstgör för Ola 
Gabrielson (MP) 

Ersättare 
Kristina Katajikko (M)  
Camilla Hane (M) 
Björn Wredberg (M) 
Erik Engstrand (M) 
Ulrika Strömberg (L) 
Nickie Excellie (MP) 
Elisabet Abelson (C) 
Mikael Hörnkvist (S) 
Halahen Zaidane (S) 
Simon Pittuco (V) 
Amalia Engström (V) 
Inge Pihlström (SD)  
Lisa Palm (Fi) 
 
  
  
 

 

Tjänstepersoner 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp, avdelningen Jeanette Holmqvist §§ 25-28, stabschef 
Anna Larsson §§ 1-24, nämndsekreterare Magnus Hillborg 

Personalföreträdare 
 

Justering 2020-06-02 
 
Sekreterare 
 
 
Magnus Hillborg  

Ordförande Justerare 

Gustav Johansson (M) Veronica Palm (S) 
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Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 1 
Val av justerare och dag för justering 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utsåg vice ordförande Veronica Palm (S) att 
tillsammans med ordföranden Gustav Johansson (M) justera dagens protokoll. 
Justering sker tisdagen den 2 juni 2020 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 2 
Fastställande av dagordning 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställde den utsända dagordningen.   
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 3 
Utegym Turingeparken i Örby 
Svar på medborgarförslag   
 
Stadsdelsnämndens beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
En person som bor i Örby har skickat in ett förslag om att bygga ett utegym i 
Turingeparken i Örby. Personen tror att ett utegym kan göra Turingeparken till en 
mer levande park. Förvaltningen tycker att förslagen är bra och ska bygga ett utegym 
i Turingeparken under 2020 eller 2021. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 17 
mars 2020. 
Dnr EÅV 2020/27. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
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§ 4 
Tennisbanor vid Valla torg  
Svar på medborgarförslag    
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på medborgarförslaget. 
 
Ärendet 
En person som bor vid Valla torg i Årsta har skickat in ett förslag om att bygga en 
eller två tennisbanor vid tvärbanestationen Valla torg. Personen tror att tennisbanor 
på platsen kan göra platsen mindre otrygg.  
 
Förvaltningen tycker att förslagen är bra men tror att tennisbanor kan störa de som 
bor där. Förvaltningen vill istället att den fotbollsplan som finns där idag rustas upp. 
Förvaltningen kommer att fylla på med nytt grus, ställa dit nya fotbollsmål och sätta 
upp ny belysning. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 6 
maj 2020.  
Dnr EÅV 2020/41. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 5 
Bygg studentbostäder ovanpå det nya Vård- och omsorgsboende i 
Årsta 
Svar på skrivelse från (L)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Urban Rybrink (L) och Peter Backlund (L) har inkommit med en skrivelse till 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd om att bygga studentbostäder ovanpå det 
nya vård- och omsorgsboendet i Årsta.   Författarna till skrivelsen vill att 
stadsdelsförvaltningen återkommer med förslag om hur det planerade nya vård- och 
omsorgsboendet i Årsta med Trygghetsboende och aktivitetscenter också kan 
tillföras studentbostäder. Som grund för förslaget har författarna använt Humanitas 
som förslag. Humanitas är en Holländsk anläggning som kombinerar just 
äldreboenden med studentbostäder. 
 
Förvaltningen är generellt sett positiv till att samförlägga vissa verksamheter i syfte 
att integrera olika åldersgrupper mer med varandra. Förvaltningen ser att det inte är 
möjligt att genomföra  för just nya Årsta vård- och omsorgsboende. Detta med 
avseende på gestaltningsförutsättningarna på platsen men även med anledning av 
målgruppen för vård- och omsorgsboendet. De som kommer att bo på vård- och 
omvårdnadsboendet kommer att ha ett stort behov av omvårdnad  och behov av en 
lugn miljö fri från störningar.   
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 6 
maj 2020. 
Dnr EÅV 2020/258.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 6 
Generella effektiviseringar inom Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 
Svar på skrivelse från (V)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Hassan Jama m.fl. (V) har 2019-11-21 lämnat in en skrivelse om generella 
effektiviseringar inom Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd. I skrivelsen vill de 
veta hur den borgerliga majoritetens så kallade generella effektiviseringar 2019 
prioriterats och genomförts samt hur verksamheterna påverkats av dessa åtgärder.  
 
Förvaltningen svarar att generella effektiviseringar är en term som används i det 
kommunövergripande budgetarbetet innan budgetramarna fördelas till stadens olika 
nämnder. På stadsdelsnämndsnivå utförs därför inga direkta åtgärder med anledning 
av dessa. Den totala budgetramen för respektive verksamhetsområde och 
stadsdelsnämnd är det som direkt påverkar omfattning och dimensionering av 
verksamheterna. 
 
Förvaltningen svarar specifikt på de särskilda frågor som framgår i skrivelsen. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 30 
april 2020. 
Dnr EÅV 2019/674.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
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§ 7 
Öppna Rågsveds fritidsgård 
Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Veronika Palm m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V) och Lisa Palm (Fi) har i en skrivelse 
till nämnden efterfrågat datum och plan för återöppnandet av Rågsveds fritidsgård.  
 
Tillsammans med flera verksamheter har åtgärder planerats och genomförs för att se 
till att Rågsveds fritidsgård återigen ska bedriva kvällsverksamhet som är trygg, 
utvecklande och attraktiv för områdets unga. Fritidsgårdens kvällsverksamhet 
kommer att återupptas 1 juni. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 2 
april 2020. 
Dnr EÅV 2020/86.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm (S) och Lena Rydblom (V) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
13 november stängdes Rågsveds fritidsgård ner med motiveringen att verksamheten 
inte var säker för ungdomarna och personalen som vistades på platsen. Ett halvår 
senare är fritidsgården fortfarande inte öppen. Det är glädjande att förvaltningen nu 
satt ett startdatum men förutsättningarna har ändrats givet att flera av de som 
tidigare besökt fritidsgårdsverksamheten inte deltar i förvaltningens öppna 
verksamheter för unga längre.  
 
Att nedstängningen fått effekter för närområdet Rågsved/Hagsätra bekräftas av 
föräldrar och fritidsgårdspersonal. Man har under vintern i allt högre grad se 
ungdomar som tidigare omfattades av fritidsgårdens verksamhet nu stå i centrum på 
kvällarna. Dom har alltså inte sökt sig till Hagsätras fritidsgård. Utöver det så har 
den befintliga personalen som tidigare arbetet på Rågsveds fritidsgård slussats runt 
inom förvaltningens verksamheter. 
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Att hänvisa ungdomar till en annan fritidsgård som ligger i anslutning till den egna 
innebär inte att man faktiskt tar sig dit. Detta är en bild som bekräftas av ungdomar 
som tidigare besökt fritidsgårdsverksamheten och personalen. Vi efterlyser en 
konsekvensanalys av den temporära nedläggningen som borde underlätta för 
förvaltningen att få underlag och finna fokusområden för kommande dialogkvällar 
och medarbetarsamtal som kommer genomföras under sommaren/hösten 2020. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
särskilda uttalande. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 8 
Fryshusets verksamhet i Östberga 
Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Veronika Palm m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V) och Lisa Palm (Fi) har 2020-02-06 
lämnat in en skrivelse där de vill veta om det finns möjlighet att förlänga det 
gällande avtalet med Fryshuset. 
 
Det avtal som ingick med Fryshuset var tidsbestämt och syftade att bistå 
förvaltningen med att nå fler av de unga som riskerade att hamna i utanförskap. 
Förvaltningens bedömning är att det i nuläget, efter det arbete som gjorts, finns en 
större kunskap om och möjlighet för myndigheter och civilsamhälle att nå barn och 
unga i Östberga. Förvaltningen understryker också vikten av att ta tillvara på den 
kunskap som gemensamt byggts de senaste fyra åren i syfte att fortsätta utveckla 
verksamheterna för barn och unga och fortsätta bygga förtroende och framtidstro i 
Östberga. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 5 
maj 2020. 
Dnr EÅV 2020/87.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm (S) och Lena Rydblom (V) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Man kan säga mycket om Idéburna offentliga partnerskap (IOP) och om man tycker 
partnerskap faktiskt ger effekt. Tittar man däremot på exemplet i Östberga är det 
svårt att på något sätt försöka påstå att Fryshusets inverkan inte direkt haft en 
positiv inverkan på barn och ungas livsmiljö och indirekt hela områdets känsla av 
samhörighet.  
 
Att bygga upp den kraft och gemenskap som nu finns på plats görs inte över en natt. 
Det långsiktiga fokus som beskrivits som nyckeln till återuppbyggnaden av denna del 
av Enskede-Årsta-Vantör och det är nu viktigare än någonsin att hålla fast vid det.  
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Även om effekterna av arbetet som Fryshusets verksamhet i Östberga medfört är 
stora så innebär det inte att förvaltningen nu kan stänga ner och gå vidare. Istället 
så handlar det om att fortsätta bygga upp den känsla av samhörighet och gemenskap 
som Fryshuset skapat en grogrund till. Det anser vi endast kan göras tillsammans 
med Fryshuset och den personal som med koppling till området och med god 
kännedom om de kvarvarande utmaningarna.  
 
I anslutning till Östberga påbörjas nu arbetet med att bygga upp en ny del av 
stadsdelen vilket kommer att medföra en befolkningsökning. Med det kommer 
fortsatta utmaningar kring hur man inkluderar medborgarna i utformningen av 
området och arbetet med att säkra tryggheten. Fryshuset har med sina år i Östberga 
visat att det arbetet kan göras på ett väldigt effektivt sätt. Därför är det inte mer än 
rimligt att arbetet förlängs och får fortsatt stöd. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
särskilda uttalande. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 9 
Utöka och utveckla arbete med stadsdelsmammor 
Svar på skrivelse från (S), (V) och (Fi)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Stadsdelsmammor arbetar med att hjälpa människor att förstå och fungera i det 
svenska samhället. 
 
Veronica Palm med flera (S), Hassan Jama med flera (V) och Lisa Palm (Fi) har 
skrivit till förvaltningen. De vill att förvaltningens ska utveckla stadsdelsmammornas 
arbete och anställa fler.  
 
Förvaltningen kan inte ta emot fler stadsdelsmammor på medborgarkontoret. 
Däremot kan öppna förskolorna ta emot stadsdelsmammor på 
introduktionsförskolorna. De kan få börja till hösten. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 28 
april 2020. 
Dnr EÅV 2020/88.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Veronica Palm (S) och Lena Rydblom (V) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Det är glädjande att höra att förvaltningen bedömer stadsdelens arbete med 
stadsdelsmammor som väldigt positivt. Kvinnor som får jobb genom satsningar från 
stadsdelen skapar vägar in i arbete och möjliggör egen försörjning, på så sätt kan vi 
förbättra den ekonomiska jämställdheten i staden.  Kvinnor långt ifrån 
arbetsmarknaden, i synnerhet med utländsk bakgrund och nyanlända, är ofta en 
grupp som missgynnas av de redan befintliga arbetsmarknadsinsatser och vi vet att 
exempelvis att nyanlända kvinnor har fått sämre stöd i sin etablering på 
arbetsmarknaden. Att Enskede-Årsta-Vantör ligger i framkant för att förändra detta 
är något som gynnar hela staden, men framförallt för de kvinnor som har svag 
ställning på arbetsmarknaden.  
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Förvaltningen skriver i sitt svar att arbetsmarknadsförvaltningens stöd ofta inte är 
tillräckligt för Stadsdelsmammor. Något som vi hoppas att förvaltningen för dialog 
med arbetsmarknadsförvaltningen om hur utbildningsinsatserna kan stärkas upp. 
Förvaltningen skriver också att introduktionsförskolor kommer att ta emot 
stadsdelsmammor. Det är bra - men vi önskar att man ser över om det finns fler 
verksamheter som kan ta emot kvinnor med Stockholmsjobb. Det skulle skapa fler 
möjligheter för att motivera kvinnor till fortsatt sysselsättning och med fler 
möjligheter till yrkesval när man väl avslutar sin kommunala visstidsanställning.  
 
Efter vi tagit oss ur pandemin kommer det finnas ännu större behov av att säkra upp 
arbetsmarknadsinsatser för de grupper som redan tidigare har svag ställning på 
arbetsmarknaden. Vi ska inte släppa arbetet med stadsdelsmammorna - istället vill vi 
se en utveckling och utökat arbete. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
särskilda uttalande. 
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Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
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§ 10 
Kostenheten i Rågsved 
Svar på skrivelse från (V)  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen.   

Ärendet 
Vänsterpartiet (V) har lämnat en skrivelse som innehåller frågor till förvaltningen. 
De undrar hur äldre personer drabbats av Kostenhetens stängning av restaurangen i 
Rågsved.  
 
Förvaltningen svarar bland annat att cirka 60 personer besökt restaurangen i Rågsved 
per dag. De flesta av besökarna har kommit till nya restaurangen i Enskededalen.  
 
Förvaltningen erbjuder också gemensamma måltider på öppna mötesplatser och 
aktivitetscenter. Förvaltningen planerar inte för någon särskild uppföljning av äldres 
matvanor i Rågsved. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 2 
april 2020. 
Dnr EÅV 2020/134.   
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 11 
Tertialrapport 1 år 2020 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd     
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Tertialrapport 1, 2020 inklusive bilagor godkänns och överlämnas till 

kommunstyrelsen. 
2. Ansökan om budgetjustering hos kommunstyrelsen med 3,95 mnkr för 

klimatinvesteringar enligt bilaga 02a-c. 
3. Ansökan om budgetjustering hos kommunstyrelsen med 2,3 mnkr för 

förbättrings- och skötselåtgärder av naturreservat. 
4. Ansökan om budgetjustering hos kommunstyrelsen med 0,65 mnkr för 

trygghetsskapande åtgärder enligt bilaga 05. 
5. Ansökan om budgetjustering hos kommunstyrelsen med 2,4 mnkr för 

lokaländamål, se bilaga 01. 
6. Omslutningsförändringar om 81,89 mnkr godkänns. 
7. Paragrafen justeras omedelbart 
 

Ärendet 
Tertialrapport 1 2020 för Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd följer upp de mål 
och indikatorer som kommunfullmäktige fastställt i stadens budget 2020. I 
tertialrapporten redovisas resultat och analyser av nämndens arbete under året fram 
till och med april. Förvaltningen bedömer att nämnden med sitt arbete bidrar till att 
kommunfullmäktiges tre inriktningsmål kommer att uppfyllas under året. En 
osäkerhet finns utifrån att konsekvenserna av den pågående pandemin ännu inte fullt 
ut går att analysera. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 11 
maj 2020. 
Dnr EÅV 2020/264. 
 
Yrkande 
1. Veronica Palm (S) yrkade att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut, 

samt 
2. att därutöver anföra 
 
Tertialrapporten för januari till april år 2020 ska redovisa för hur och i vilken 
omfattning nämnden bidrar till att uppfylla kommunfullmäktiges mål, det 
ekonomiska utfallet, samt en prognos för helåret. Trots att hela världen under de 
aktuella månaderna befunnit sig i en pandemi, som ger direkta effekter på stadens 
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alla verksamheter, bedöms de flesta mål uppfyllas. Detta är särskilt anmärkningsvärt 
när det kommer till äldreomsorgen, som drabbats hårt under just de aktuella 
månaderna. Att målet ”I Stockholm har äldre en tillvaro som präglas av hög 
kvalitet, trygghet och självbestämmande” anses som helt uppfyllt är extra 
förvånande. Nämnden bör inte anse målet som uppfyllt. 
 
Under pandemin har personalfrågan rätteligen blivit högaktuell. Den orimligt höga 
andelen tim- och deltidsanställda inom äldreomsorgen måste minska. Det är helt 
avgörande för de äldres trygghet och omvårdnad, men också ur 
smittskyddssynpunkt. Även chefernas förutsättningar behöver förbättras för att ge 
dem möjlighet att klara sina uppdrag. Det är mycket angeläget att större fokus läggs 
på personalens villkor. Vi stod redan innan pandemin inför en stor utmaning med 
kompetensförsörjningen i staden. Bra arbetsvillkor och fasta anställningar är inte 
bara nyckelfaktorer när det gäller att kunna rekrytera utan också för att behålla 
medarbetares kompetens och utveckla en hög kvalitet i välfärden.  
 
Stadsdelen måste skapa förutsättningar för dem som redan arbetar inom vård och 
omsorg att vilja, orka och kunna arbeta kvar. Otrygga anställningar kommer varken 
leda till ett hållbart arbetsliv eller kvalitet för brukarna. Inte heller kommer de 
innebära att fler att lockas till att vilja arbeta med vård och omsorg. 
Grundbemanningen behöver öka. Våra anställda förtjänar bättre förutsättningar. 
 
Med anledning av pågående pandemi har stadsledningskontoret beslutat att stadens 
medborgarundersökning inte ska genomföras år 2020, vilket är något vi ställer oss 
frågande till. Vi ställer oss också undrande till att målet rörande trygghet och 
säkerhet i vår stadsdel anses uppfyllt samtidigt som vi vet att oron och våldet har 
ökat. Vid nära nog varje sammanträda har vi lyft behovet av ökade insatser för 
trygghet och säkerhet, mer av både så kallade hårda insatser och förebyggande 
sociala insatser för att vända utvecklingen. 
 
Det är med oro vi i denna rapport ser hur ökningen av familjer söker ekonomiskt 
bistånd fortsätter och det samma vad gäller vräkningar. Detta samtidigt som vi 
snabbare än förväntat är på väg in i en ekonomisk nedgång. En kraftig ekonomisk 
nedgång med hög arbetslöshet och stora risker för ökad social oro. 
 
Vi noterar också att även barnomsorgen går i fel riktning. Andelen förskollärare 
sjunker och når inte målet fullt ut. Detta trots att den nya majoriteten sänkt 
ambitionen och målet. Vi kan också utläsa att andelen barn per personal ökar, alltså 
att barngrupperna växer i motsats till under förra mandatperioden. Som vi tidigare 
uppmärksammat leder det sammantaget till att barnskötare får ett ökat ansvar och 
en mer pressad arbetssituation, vilket går att utläsa i ökad sjukskrivning och ohälsa. 
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Barnomsorg är en verksamhet som är helt beroende av trygg personal så i slutändan 
är det barnens verksamhet som hotas av dålig personalpolitik. 
 
Avslutningsvis vill vi åter påpeka vikten av sommarjobb för våra unga. Den 
halverade ambition som majoriteten beslutade om i verksamhetsplanen för 2020 är 
djupt olycklig. Både för de unga som inte får möjligheten, men också för hela 
området som går miste om möjligheten att ge våra unga en chans att pröva ett 
vuxenliv med jobb och egna pengar. Att vi nu inte klarar av att nå den lägre nivån av 
sommarjobb är än värre. Vi kan naturligtvis förstå att vård- och omsorgsboenden, 
förskolor och LSS-boenden inte kan ta emot några unga i sommar. Dock finns det 
alla möjligheter att erbjuda unga jobb i t.ex. parkarbete och offentliga miljöer, så 
som enklare arbete på Skogskyrkogården. Vi vill uppmana förvaltningen att vara 
kreativ när det gäller att hitta ersättningsjobb för dem som försvunnit. 
 
Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden ska besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Veronica Palms (S) yrkande mot sitt eget 
yrkande och fann att nämnden beslutar i enlighet med hans eget förslag. 
 
Reservation 
Veronica Palm (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 
 
Särskilt uttalande 
Lena Rydblom (V) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
Den rådande Corona-pandemin har haft en stor påverkan på hela samhället och vi 
vet ännu inte hur situationen kommer att utvecklas under sommaren och till hösten. 
Många verksamheter klarar sig igenom denna tid men om det blir mer långvarigt 
kan effekterna bli mycket större. Det både har och kommer att få stor påverkan på 
stadsdelsnämndernas ansvarsområden. Något som pandemin har visat oss alla är 
behovet och vikten av en stark och hållbar offentlig sektor. Det är det offentliga som 
hållit uppe många privata företag för att säkerställa att pandemin inte får än större 
ekonomiska konsekvenser. Och det är det offentliga som ser till att det finns allt från 
förstärkningsteam inom hemtjänsten som även kan ta hand om smittade brukare från 
de privata utförarna till förskola under sommaren för all den personal inom vården 
som kanske inte kommer att kunna ta ut sin semester. 
 
Ersättaryttrande 
Lisa Palm (Fi) lämnade ett ersättaryttrande: 
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Pandemin har fått direkta och kommer ha fortsatta konsekvenser på stadsdelens 
verksamheter. Utifrån de förutsättningar som råder, med en pågående Covid-19-
pandemi, får flera av resultaten i Tertialrapport 1 tas i beaktning av detta.  
Vi är övertygade om att stadens medarbetare gör vad de kan under rådande 
omständigheter för att hålla igång verksamheterna på bästa sätt. Vi ser det inom 
såväl socialtjänstens verksamhet som kultur och fritid, men i synnerhet 
äldreomsorgen som är otroligt pressad. Vi vill understryka vikten av att stadsdelen 
tillförs de resurser som krävs i stället för att pressas ytterligare, vilket är politikens 
ansvar att göra. Om staden ska stå rustad för framtida kriser behöver vi en stark 
välfärd och en politik för ökad jämställdhet och jämlikhet. 
 
I Tertialrapport 1 kan vi se ett ökat inflöde av personer som utsätts för våld i nära 
relationer.  Det är positivt att förvaltningen har förbättrat rutinerna. Det är också 
positivt att förvaltningen tittar på en förstärkning och utveckling av samarbete med 
andra stadsdelar kring arbetet med våld i nära relation. Vi vet det också i 
kvinnojourernas vittnesmål om att våldet i nära relationer och mäns våld mot 
kvinnor och barn riskerar att öka när fler tvingas isolera sig hemma med sin 
förövare under pandemin. 
 
Den ekonomiska utsattheten som följd av arbetslöshet slår också oproportionerligt 
hårt mot de med svagast ställning på arbetsmarknaden, såsom unga, nyanlända, 
kvinnor med otrygga anställningar och personer med funktionsnedsättning. Därför 
är det viktigt att särskilt prioritera dessa grupper i stadsdelens 
arbetsmarknadsåtgärder.  
 
Slutligen är det viktigt att vi kommer till bukt med frågan om jämställdhetsanalyser i 
tjänsteutlåtanden. Det har funnit med som uppdrag sedan 2015 och det är viktigt att 
det tas fram en checklista för det. Det hjälper politiker i beslutsfattandet. 
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§ 12 
Uppföljning inom omsorgen om personer med funktionsnedsättning – 
Bränninge/Stureby/Örby korttidshem    
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens rapport av 
verksamhetsuppföljningen. 
 
Ärendet 
Korttidshemmen Bränninge/Stureby/Örby drivs på entreprenad av Attendo LSS AB 
sedan 1 februari 2015. Avtalet har förlängts till och med 28 februari 2022, med 
möjlighet att förlänga avtalet med ytterligare 2 år längst tom 28 februari 2024.  
 
Uppföljning av avtal och anbud av korttidshemmen genomfördes under mars 2020. 
Förvaltningen bedömer att Bränninge/Stureby/ Örby korttidshem är bra enheter som 
bedriver verksamhet, i enlighet med gällande avtal och anbud. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 9 
mars 2020. 
Dnr EÅV 2020/188. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13 
Uppföljning inom omsorgen om personer med funktionsnedsättning – 
gruppbostäderna i Vantör Attendo    
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner rapporten. 
2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd förlänger entreprenadavtalet med 

ytterligare två år från och med 2021-03-01 och till och med 2023-02-28. 
 
Ärendet 
Vantörs gruppbostäder drivs på entreprenad av Attendo LSS AB sedan 1 februari 
2014. Avtalet har tidigare förlängts två gånger. Den senaste förlängningen var från 1 
mars 2019 till och med 28 februari 2021. 
 
Förvaltningen bedömer att gruppbostäderna i Vantör är bra enheter och bedrivs till 
största del i enlighet med gällande avtal och anbud. Hälsa och friskvård genomsyrar 
verksamheterna men det finns utrymme för viss utveckling. Det har skett en 
utveckling inom olika områden där ibland den sociala dokumentationen. 
 
Förvaltningen rekommenderar en förlängning av avtalet från och med 1 mars 2021 
till och med 28 februari 2023. Därefter löper avtalet ut utan föregående uppsägning. 
Verksamheten har kollektivavtal. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 23 
april 2020. 
Dnr EÅV 2020/241. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14 
Uppförande av nytt Årsta vård- och omsorgsboende på Årstavägen 
112 
Inriktningsärende 

Stadsdelsnämndens beslut 
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att utreda nytt 

vård- och omsorgsboende på Årstavägen 112 som ersättning för det befintliga. 
2. Omedelbart intagningsstopp. 
3. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ansöker hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om stimulansbidrag om totalt 0,5 mnkr för projektering. 
4. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd kommer söka medel för 

avvecklingskostnader i samband med att de uppkommer i enlighet med stadens 
ordinarie förfarande. 

 
Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantör vill att vård- och omsorgsboendet som ligger på Årstavägen 
112 ska rivas. På samma plats ska ett nytt vård- och omsorgsboende ligga.  
 
Ett vård- och omsorgsboende är ett äldreboende med lägenheter för personer som är 
gamla. På vård- och omsorgsboendet arbetar personer som hjälper de gamla med 
vardagliga sysslor och serverar mat.  
 
Det gamla vård- och omsorgsboende går inte att använda så bra längre och därför har 
det bestämts att det ska rivas och ett nytt ska byggas på samma plats. Det är ett av 
stadens bolag som heter Micasa som ska äga den nya byggnaden och 
stadsdelsförvaltningen är hyresvärd. De gamla som bor där får då hyra i andra hand. 
 
Det nya vård- och omsorgsboendet kommer att ha 72 stycken lägenheter för de äldre. 
I huset kommer det också finnas ett aktivitetscentrum dit de äldre kan gå för att 
umgås, träna och äta. Bredvid det nya huset byggs ytterligare två hus med något som 
heter seniorbostäder där personer som är äldre än 65 år får bo. 
 
Det nya vård- och omsorgsboendet ska byggas för att det finns ett behov av ett nytt 
vård- och omsorgsboende. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 6 
maj 2020. 
Dnr EÅV 2020/158. 
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Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15 
Delegation enligt lag om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) och 
förordnande enligt lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga 
(LVU) 

Stadsdelsnämndens beslut  
1. Stadsdelsnämnden delegerar till nedan namngivna tjänstepersoner rätt att enligt 

45 § 1 st. 1-2 p. LVM, inom nämndens ansvarsområde, begära handräckning av 
Polismyndigheten och, i särskilda fall, av Kriminalvården. 

2. Stadsdelsnämnden förordnar nedan namngivna tjänstepersoner rätt att enligt 43 § 
1 st. 2 p. LVU, inom nämndens ansvarsområde, begära handräckning av 
Polismyndigheten och, i särskilda fall, Kriminalvården. 

3. Stadsdelsnämndens tidigare delegeringar till och förordnanden av 
tjänstepersoner upphör att gälla. 

 
Vuxen 
Enhetschefer Tobias Nilsson, Malin Sagman och Marianne Ahrnfelt, biträdande 
enhetschefer Jeanette Karlsson, Tony Leü, Andrea Johansson Saarinen och Tove 
Heder. 
 
Barn och ungdom 
Avdelningschef Jeanette Holmqvist, enhetschefer Katarina Elfving, Sandra Rosquist, 
Helena Steen och Jone Källsäter, tillförordnad enhetschef Ann-Christine Gullans, 
biträdande enhetschefer Lisa Björlin, Malin Lindgren, Marie Rosendahl, Louise 
Carlström, Eva Mowitz, Jennifer Thunström, Malin Richter, Ann Lasses och Carola 
Flink. 
 
Gruppledare och socialsekreterare vid socialjouren 
Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Elisabet Lundqvist, Agneta Engström, Lis-Mari 
Boija, Sanna Eriksson, Frida Allertz, Maria Larsson, Inga-Lill Renhorn Källgren, 
Louisa Sesti, Lena Wedberg, Feryal Lövström, Liliana Pellegrino, Martin Karlsson, 
Gertrud Kleberg, Anna-Stina Wilhelmsson, Mira Fargallo-Dillner, Ida Carnesten, 
Lydia Hjalmarsson, Inger Åsebo, Mait Fredlund, Liselotte Tronders, Oskar 
Williamsson, Idil Magan, Fanny Hällberg, Julia Petersson, Carl-Johan Kvist, Eva 
Thomasson, Millicent Reyes, Marimba Roney, Lena Svärd, Maria Rangborg och Julia 
Falk. 
 
Ärendet 
Stadsdelsnämnden kan begära hjälp av Polismyndigheten och, i särskilda fall, av 
Kriminalvården för att verkställa vissa beslut. Detta kallas för handräckning. 
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Beslut om att begära handräckning enligt LVM kan delegeras till tjänsteperson. Det 
innebär att innehavare av en viss befattning får fatta ett sådant beslut. Beslut om att begära 
handräckning enligt LVU kan inte delegeras. Däremot kan nämnden förordna särskilda 
tjänstepersoner att fatta sådana beslut. Ett förordnande är personligt. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden ger namngivna tjänstepersoner rätt att begära 
polishandräckning enligt 45 § 1 st. 1-2 p. LVM och 43 § 1 st. 2 p. LVU. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 2i 
april 2020.  
Dnr EÅV 2019/720.    
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16 
Tillsyn av tobak, folköl och e-cigaretter 2019 och 2020  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens plan och redovisning av tillsyn av 

tobak, folköl och e-cigaretter.  

2. Stadsdelsnämnden delegerar till stadsdelsdirektör att vid behov fatta beslut om 
revidering av planen. 

 
Ärendet 
I juli 2019 började en ny lag gälla för tobak och liknande produkter. Den stora 
skillnaden är att företag som säljer tobak måste ha tillstånd för att sälja dessa 
produkter. I Stockholms stad är det Socialförvaltningen som ger dessa tillstånd.  
 
Stadsdelsförvaltningarna ansvarar för att kontrollera att försäljarna av tobak följer de 
regler som de ska. Det kallas för tillsyn.  
Socialnämnden ska under året ta reda vilken instans som ska ha ansvaret för tillsynen 
i Stockholm. Det kan därför bli så att förvaltningen i framtiden inte kommer ha ansvar 
för tillsynen.  
Därför föreslår förvaltningen att stadsdelsnämnden ska ge stadsdelsdirektören i 
uppdrag att ändra i planen för tillsyn om det behövs. 
 
I år finns det i Enskede-Årsta-Vantörs område 94 butiker som säljer folköl, tobak 
eller E-cigaretter. I förvaltningens plan för tillsyn är det planerat att göra tillsyn på 
alla dessa ställen.  
 
Under 2019 gjorde förvaltningen tillsyn på alla ställen som sålde folköl, tobak eller e-
cigaretter.  
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden ska godkänna planen för tillsyn under 
2020 och redovisningen tillsynen för 2019. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 25 
februari 2020. 
Dnr EÅV 2020/141. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17 
Motion om att fritidsgården i Rågsved ska återöppnas omedelbart 
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/264 
 
Stadsdelsnämndens beslut 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens svar på 
motionen och överlämnar den till kommunstyrelsen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 
 
Ärendet 
Ulf Walther (S) har lämnat in en motion där han föreslår att kommunfullmäktige ger 
kommunstyrelsen i uppdrag att inhämta en åtgärdsplan från Enskede-Årsta-Vantör 
stadsdelsförvaltning angående återöppnandet av Rågsveds fritidsgård. Motionen har 
remitterats till Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd.  
 
Tillsammans med flera verksamheter har åtgärder planerats och genomförs för att se 
till att Rågsveds fritidsgård återigen ska bedriva kvällsverksamhet som är trygg, 
utvecklande och attraktiv för områdets unga. Fritidsgårdens kvällsverksamhet 
kommer att återupptas 1 juni, initialt kommer verksamheten att samlokaliseras med 
”Levande Stockholms” sommartorgsverksamhet i Rågsved centrum.  
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnden lämnar 
tjänsteutlåtandet som svar på motionen.  
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 5 
maj 2020. 
Dnr EÅV 2020/142. 
 
Yrkande 
1. Veronica Palm (S) och Lena Rydblom (V) yrkade att avslå förvaltningens förslag 

till beslut, samt 
2. att bifalla motionen i sin helhet 
 
13 november stängdes Rågsveds fritidsgård ner med motiveringen att verksamheten 
inte var säker för ungdomarna och personalen som vistades på platsen. Ett halvår 
senare är fritidsgården fortfarande inte öppen. Det är glädjande att förvaltningen nu 
satt ett startdatum men att en så central verksamhet som en fritidsgård i ett av 
landets mest utsatta områden håller stängt så länge är alarmerande. Vi efterlyser en 
konsekvensanalys av den temporära nedläggningen och ett större ansvarstagande 
från hela staden för de barn och ungdomar som växer upp i Rågsved.  
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Vi delar alltså motionärens syn och vill betona att det är av största vikt att staden 
centralt tar ansvar för att kompensera ojämlika förutsättningar genom att i ökad 
grad ge barn och unga i våra mest utsatta stadsdelar den bästa verksamheten. 
Därför biträder vi motionen. 
 
Gustav Johansson (M) yrkade att nämnden ska besluta i enlighet med förvaltningens 
förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Gustav Johansson (M) ställde Veronica Palms (S) och Lena Rydbloms 
(V) yrkande mot sitt eget yrkande och fann att nämnden beslutar i enlighet med hans 
eget förslag. 
 
Reservationer 
Veronica Palm (S) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 
 
Lena Rydblom (V) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande. 
 
Ersättaryttrande 
Ersättaren Lisa Palm (Fi) ställde sig bakom Socialdemokraternas och Vänsterpartiets 
yrkande. 
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§ 18 
Stadsrevisionens årsrapport 2019 för Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd 
Svar på remiss från stadsrevisionen, dnr 3.1.4-25/2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen. 
 
Ärendet 
Stadsrevisionen har granskat stadsdelsnämndens verksamhet under 2019. 
Stadsrevisionen bedömer att nämnden har bedrivit verksamheten på ett ekonomiskt 
tillfredsställande sätt och att räkenskaperna är upprättade i enlighet med lagstiftning 
och god redovisningssed. Nämnden bedöms däremot inte ha bedrivit verksamheten på 
ett helt ändamålsenligt sätt. Vidare bedömer stadsrevisionen att nämndens interna 
kontroll kan utvecklas inom vissa områden. Stadsrevisionen har även noterat att 
nämnden inte har beaktat alla rekommendationer och synpunkter som stadsrevisionen 
har lämnat i tidigare års granskningar. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på stadsrevisionens remiss. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 23 
april 2020. 
Dnr EÅV 2020/195. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19 
Äldre med psykisk ohälsa 
Svar på remiss från revisionskontoret, dnr 3.1.3-124/2019 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen om Projektrapport nr 3/2020 ”Äldre med psykisk ohälsa”. 
 
Ärendet 
Stadens revisorer har undersökt hur förvaltningen arbetar med äldre som mår dåligt 
psykiskt. Undersökningen gjordes mellan september 2019 och januari 2020.  
 
Revisorerna tycker bland annat att det är viktigt att förvaltningen informerar 
hemtjänsten om det förebyggande arbetet.  
 
Förvaltningen svarar att kommunens hemtjänst får information om förebyggande 
arbetet. Förvaltningen ska ha möten med privata hemtjänstföretag för att ge 
information. 
 
Revisorerna tycker också att det är viktigt att biståndshandläggare alltid tar reda på 
hur den äldre mår. 
 
Förvaltningen svarar att biståndshandläggare alltid utreder hur den äldre mår. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 23 
april 2020. 
Dnr EÅV 2020/206. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
2020-05-28 

Sida 30 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 8 A, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 20 
Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för del av Örby 4:1 vid 
Rangstaplan i stadsdelen Högdalen, S-Dp 2013-13851  
Svar på samrådsinbjudan från stadsbyggnadskontoret, dnr 2013-13851 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen. 
 
Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret är en förvaltning inom Stockholm stad. De har tagit fram ett 
förslag på en ny detaljplan. En detaljplan bestämmer hur en plats ska se ut och vilka 
hus som kan byggas där. 
 
Platsen det handlar om är Rangstaplan som i Högdalens centrum. Om detaljplanen 
blir verklighet kan en stor parkeringsplats som ligger vid Högdalens centrum vid 
simhallen tas bort och där kan en istället bygga tre hus med lägenheter.  
 
Det blir totalt 355 nya lägenheter. De nya husen ska vara väldigt höga. I ett av husen 
ska det bo studenter.  
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning tycker att förslaget till ny detaljplan är 
bra. Det är bra att det byggs nya lägenheter precis vid tunnelbanestationen. Det är 
också bra att det byggs bostäder för studenter.  
 
Förvaltningen tycker att det är viktigt att de nya husen blir trygga och att de blir en fin 
ny del av Högdalens centrum. 
 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 6 
maj 2020. 
Dnr EÅV 2020/182. 
 
Yrkande 
Veronica Palm (S) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Rösträkning 
Veronica Palm (S) begär rösträkning 
 
Stadsdelsnämnden godkänner följande ordning. De ledamöter som röstar enligt 
förvaltningens förslag röstar ja, de ledamöter som röstar mot förvaltningens förslag 
röstar nej. 
 
Rösträkningen utfaller, enligt nedan, med sju (7) ja-röster mot noll (0) nej-röster. 
 
Ledamot Ja Nej Avstår 

Gustav Johansson (M), ordförande X   

Veronica Palm (S), vice ordförande X   

Urban Rybrink (L), ledamot X   

Nickie Excillie (MP), tjänstgörande ersättare X   

Christina Peterson (C), ledamot X   

Lena Rydblom (V), ledamot X   

Tobias Karlsson (SD), ledamot X   

 
Särskilda uttalanden 
Gustav Johansson (M), Urban Rybrink (L), Nickie Excellie (MP) och Christina 
Peterson (C) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
 
Majoriteten vill se fler bostäder i Stockholm generellt, men i Söderort har vi redan 
ett underskott av arbetsplatser i förhållande till antalet bostäder, vilket leder till 
flera problem:  
 
Många boende här måste resa till eller genom City till sitt jobb, på redan hårt 
belastade vägar och kollektivtrafik. En ort utan arbetsplatser kommer att på dagarna 
befolkas av skolbarn, pensionärer och arbetslösa och därmed förlora sin attraktion. 
Det medför också en risk att centrum blir ödelagt dagtid, då restauranger och caféer 
som annars kan etablera sig som lunchverksamheter i centrum inte får något 
kundunderlag utan arbetsplatser i närheten. Skolbarn som inte ser arbetsplatser i sin 
vardag kommer att få en förvrängd bild av samhället. Det ger också en ökad risk för 
kriminalitet och otrygghet dagtid om inte området är levande stora delar av dygnet. 
Av de skälen önskar vi att Stadsbyggnadskontoret generellt skulle planera en mer 
balanserad blandning av bostäder och arbetsplatser i Söderort. 
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Så som de två högre husen utformats i dokumentet kommer de att bli ett landmärke, 
vilket vi välkomnar i Söderort. Husen kommer definiera Högdalen för lång tid 
framåt. Detta ställer därför, som planbeskrivningen anger, ”mycket höga krav på 
den arkitektoniska kvalitén”. Vi välkomnar förslagets avvikande utförande av 
”socklar”, men de delar av byggnaderna som syns på håll kan uppfattas som 
tråkiga. Studenthusets fasad söderut blir lätt fängelseartad. Detta förstärks av det 
faktum att möjligheten att öppna fönstren kommer att vara begränsad för att undvika 
fallolyckor. Det är inte klart hur fasad och fönster ska kunna rengöras. Utrymning 
vid eldsvåda tycks inte heller vara utredd. 
 
Det behövs fler små lägenheter till bland annat studenter, men det är även brist för 
stora lägenheter för barnfamiljer eller kollektiv. Enligt de nya riktlinjerna i 
Botryggt2030, utgiven av Tryggare Sverige och som grundar sig i Agenda2030, ska 
man för att säkerhetställa säkra och trygga boendeformer bygga boenden som 
passar olika personer i olika skeden av livet. Blandade upplåtelseformer med 
blandade storlekar på byggnader attraherar en större mix av människor, vilket också 
gör att kvarteret får liv större delar av dygnet eftersom människor har olika 
levnadsvanor beroende på vilket skede i livet de är i. Detta skapar trygghet och ett 
jämnt flöde av människor under dygnets timmar. Den höga andelen små lägenheter i 
de planerade husen kommer att medföra en segregering av kategorin boende där, 
vilket kommer att förstärkas av den ensidiga upplåtelseformen. 
 
Genom att enbart bygga små lägenheter möjliggör man inte heller för en 
bostadskarriär för de människor som bor i lägenheterna, vilket riskerar att stärka 
känslan av att man inte bryr sig om området och ser boendet som tillfälligt då man 
inte kan se någon framtid på orten. Detta kan också medföra skadegörelse och 
bristande engagemang. Det är också svårt att förena två höghus med enbart små 
lägenheter med resten av Högdalen, vilket riskerar att skapa barriärer.  
 
Vi är även bekymrade över avsaknad av tydliga innergårdar. Ett tydligt definierat 
området där barn kan leka fritt och de boende kan ha en social samvaro är ett 
beprövat effektivt sätt att  öka tryggheten för de boende. 
 
 
Tobias Karlsson (SD) lämnade ett särskilt uttalande: 
 
En trygg boendemiljö, gemenskap och kultur är viktiga delar för 
Sverigedemokraterna, samt att den estetiska och arkitektoniska utformningen av 
bostäderna binder samman dessa och skapar en hållbar helhet. 
 
Vi Sverigedemokrater anser att kvartersbebyggelse med innergårdar och blandad 
upplåtelse både i form av boende och företagande främjar trivsel, sammanhållning 
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och trygghet i närområdet. Vi anser att det vore olyckligt att i det aktuella området i 
Högdalen bygga ytterligare tre höghus. Ett bättre alternativ vore att hitta ett förslag 
där delen av Örby 4:1 blir ett nytt kvarter med innergård där boende, företagande 
och annan service erbjuds att ta del av nybyggnationen. 
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§ 21 
Ansökan om serveringstillstånd för restaurang Peony 
Svar på remiss från socialförvaltningen, tillståndsenheten, dnr 9.1.1.-
3593/2020   
 
Stadsdelsnämndens beslut 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om tillstånd för 
alkoholservering i restaurangen kl. 11:00-23:00 måndag till söndag. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tillstyrker ansökan om tillstånd för 
alkoholservering på uteserveringen kl. 11:00-21:30 måndag till söndag. 

 
Ärendet 
Restaurang Peony vill servera alkohol i restaurangen kl. 11:00-23:00 alla dagar i 
veckan och på uteserveringen kl. 11:00-21:30 alla dagar i veckan.  
 
Socialförvaltningens Tillståndsenhet bestämmer om serveringstillstånd i Stockholm 
stad. De har frågat vad Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd tycker om att 
restaurangen ska servera alkohol. Till exempel med hänsyn till om det bor människor 
i närheten som kan bli störda.    
 
Förvaltningen tycker att restaurang Peony ska få servera alkohol:  

• I restaurangen kl.11:00-23:00 alla dagar i veckan.  
• På uteserveringen kl. 11:00-21:30 alla dagar i veckan.   

 
Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat den 14 
april 2020 
Dnr EÅV 2020/154 
 
Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 22 
Anmälningsärenden  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
 
A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser m.m., dnr EÅV 2020/2 
B. Delegationsbeslut 
C. Protokoll från pensionärsrådet – sammanträdet under maj ställdes in 
D. Protokoll från funktionshinderrådet – sammanträdet under maj ställdes in 
E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2020-05-19 
F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen   
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§ 23 
Nämndens frågor  
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd uppdrar till förvaltningen att bereda 
skrivelserna och frågorna nedan och återkomma till nämnden med svar. 
 
Inkomna skrivelser och frågor 
Veronica Palm m.fl. (S) lämnade en skrivelse ”Hög tid att sätta Ebba Grön på 
kartan”. 
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§ 24 
Stadsdelsdirektörens information   
 
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp informerade om följande:  
 
Rågsveds fritidsgård 
Rågsveds fritidsgård planerar att öppna verksamheten för ungdomar mellan 13 och 
15 år inför sommaren.  
 
Sommartorgen 
Sommartorgen öppnar den 12 juni i Rågsved och Östberga. De möbleras upp med 
sköna sittmöbler, växter och blommor. Vi hoppas alla ska trivas och mötas samt 
hålla avståndet och följa rekommendationerna från Folkhälsomyndigheten även 
under soliga dagar. 
  
Plaskdammarna 
I Enskede-Årsta-Vantör finns det plaskdammar i fem parker; Vivstavarvsparken, 
Vårflodsparken, backen, Vättersparken och Bandängen. Alla stadsdelsförvaltningar 
har uppmanats att skjuta fram öppnandet av plaskdammarna till den 15 juni, en 
månad senare än vanligt.  
  
Nominera till trygghetspriset 2020 
Nu ges tillfälle att nominera en verksamhet eller organisation som arbetar mot våld i 
nära relationer och hedersrelaterat våld samt förtryck och/eller ger stöd till 
våldsutsatta i nära relationer till stadens trygghetspris 2020. Prissumman är 50 000 
kronor. 
 
Äldre inspireras till matglädje 
Den förebyggande enheten arbetar trots stängda mötesplatser med att inspirera äldre 
medborgare till matglädje. Nya och innovativa arbetssätt utvecklas kontinuerligt för 
att bryta ofrivillig ensamhet och förebygga undernäring.  
 
Nämnden tackade för informationen. 
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§ 25 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken 
(FB) 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 26 
Begränsningar i umgänget enligt 14 § 2 st 1 p LVU 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 27 
Begränsningar i umgänget enligt 14 § 2 st 1 p LVU 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Borttagen på grund av sekretess. 
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§ 28 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från 6 maj, 14 maj och 
20 maj 2020 
 
Stadsdelsnämndens beslut 
Protokollen läggs till handlingarna. 
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